
Beseda Příběhy z Dolní Bečvy 

 

Ve čtvrtek 7.prosince 2023 v podvečer se rozsvítila budova staré školy. V klubovně 

seniorů svítil adventní věnec, voněly svíce, svařené víno a vánoční čaj… 

Advent, to je čas na zastavení se v běžném denním shonu, usebrání se ve svém srdci, 

ve vzpomínkách. Je to čas na příběhy. Místní knihovna pozvala na vyprávění příběhů čtyři 

pamětníky. Jan Poruba jako studnice historických informací navázal na velmi úspěšnou jarní 

besedu knihovně a přinesl další zajímavé události z Dolní Bečvy. Jarda Blinka mluvil o 

adventních a vánočních zvycích a tradicích. Je mimochodem autorem několika knih, v té 

poslední jsou historické fotografie z Dolní Bečvy. Osvěžující bylo vyprávění Stani Divína, 

fotbalisty a lyžaře, který pohovořil o sportu na Dolní Bečvě v době svého mládí. Pobavil nás, 

když mluvil o svých lyžařských botách na závodě v Harrachově, vzpomněl také slavné 

Vachůnovy lyžáky. Nezapomněl na vynikající dolnobečvanské lyžaře, např. naše Lucka 

Hrstková to dotáhla až na olympijské hry. Josef Vavřín vyprávěl o životě na Kamenném. Nejen 

o kamenných políčkách, která živila početné rodiny, o sněhových chodníčcích, kterými lidé 

chodili pouze za sebou, ale i o tom, že si lidé navzájem pomáhali. Podělil se s námi o dětské 

vzpomínky a nezapomene nikdy na hudebníky a zpěváky Maléřovy, jejichž zpěv se nesl přes 

kopce. Všechny příběhy se niterně dotýkaly i nás posluchačů, přemýšleli jsme o životech lidí, 

kteří utvářeli život v naší obci, vytvořili těžce něco, co je dnes pro nás běžné. A jak žijeme my?  

Bylo to velmi příjemné posezení, o pohodu se postarali nejen řečníci, ale také návštěvnice, 

které donesly napečené dobroty a adventní věnec. Děkuji všem, kteří pomohli s organizací 

adventního posezení. Třeba se stane tradicí. 

                                                                                 H. Trefilová, knihovnice 

 


